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              PROTOKÓŁ Nr L/2023      

z posiedzenia Rady Miasta Łaskarzew odbytego dnia  8 lutego 2023 roku  

w Urzędzie Miasta Łaskarzew 

 

Stan Rady Miasta – 13 radnych, obecnych wg l. obecności  

 

Z udziałem: 

Burmistrz Miasta – A. Laskowska 

Skarbnik Miasta – K. Gąska 

Sekretarz Miasta – K. Licbarska 

Mecenas – G. Ćwikła 

Mieszkańcy 

 

Ad1. 

Przewodniczący Rady Miasta Łaskarzew radny Leszek Bożek  otworzył L Sesję Rady Miasta 

Łaskarzew. Przywitał obecnych. 

 Przewodniczący RM odczytał proponowany porządek obrad: 

1) Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad zalogowanie. 

2) Przyjęcie porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej  sesji. 

4) Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta na lata          

2023-2034.  

5) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2023. 

6) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Miasta Łaskarzew. 

7) Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków 

i transportu nieczystości ciekłych oraz w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Miasta Łaskarzew. 

8) Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy 

Gminą Miasto Łaskarzew a Gminą Łaskarzew powierzającego Gminie Łaskarzew 

częściową realizację zadania własnego w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę. 

9) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/41/2011 Rady Miasta Łaskarzew 

z dnia 30 marca 2011 r. w sprawie określenia zasad udzielania bonifikaty i wysokości 

jej stawek procentowych przy sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność 

Miasta Łaskarzew. 

10) Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup 

posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2019-2023  oraz w sprawie zasad zwrotu wydatków na 

świadczenia w formie posiłku oraz pomocy rzeczowej w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem rządowym „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

11) Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności pomiędzy sesjami. 

12) Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miasta z działalności pomiędzy sesjami.  

13) Sprawy różne. 

14) Zamknięcie obrad.                                                  
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Ad2. 

Rada Miasta przystąpiła do pkt 2 Przyjęcie porządku obrad. 

Burmistrz Miasta A. Laskowska wnioskowała o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie utworzenia Technikum w Zespole szkół nr 1 w Łaskarzewie jak pkt 10a. 

 

Rada Miasta przystąpiła do głosowania przyjęcia zmiany w porządku obrad /uczestniczy 

13radnych/ 

za – 13osób, jednogłośnie  

 

Rada Miasta przystąpiła do głosowania przyjęcia porządku obrad /uczestniczy 13 radnych/ 

za – 13 osób, jednogłośnie  

 

 

Ad3. 

Rada Miasta przystąpiła do pkt 3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Brak uwag i pytań. 

 

Rada Miasta przystąpiła do głosowania /uczestniczy 13 radnych/ 

za – 13 osób, jednogłośnie  

 

Ad4. 

Rada Miasta przystąpiła do pkt 4 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta na lata 2022-2034.  

 

Radny Głowacki potwierdził, że uchwała uzyskała pozytywną opinie komisji połączonych. 

 

Rada Miasta przystąpiła do głosowania /uczestniczy 13 radnych/ 

za – 13 osób, jednogłośnie 

 

Ad5. 

Rada Miasta przystąpiła do pkt 5 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 

rok  2023. 

 

Radny Głowacki dodał, że komisja połączona pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Brak pytań i uwag. 

 

Rada Miasta przystąpiła do głosowania nad przyjęciem informacji /uczestniczy 13 radnych/ 

za – 13 osób, jednogłośnie 

 

Ad6. 

Rada Miasta przystąpiła do pkt 6 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Łaskarzew. 

 

Radny Głowacki dodał, że komisja połączona pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Brak pytań i uwag. 

 

Rada Miasta przystąpiła do głosowania nad przyjęciem informacji /uczestniczy 13 radnych/ 

za – 13 osób, jednogłośnie 

 

 

Ad7. Rada Miasta przystąpiła do pkt 7 Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych 

stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania 
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zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych oraz w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Miasta Łaskarzew 

 

 

Rada Miasta przystąpiła do głosowania nad przyjęciem informacji /uczestniczy 13 radnych/ 

za – 13 osób, jednogłośnie. 

 

 

Ad8. 

Rada Miasta przystąpiła do pkt 8 Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia 

międzygminnego pomiędzy Gminą Miasto Łaskarzew a Gminą Łaskarzew powierzającego 

Gminie Łaskarzew częściową realizację zadania własnego w zakresie zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę. 

 

Rada Miasta przystąpiła do głosowania nad przyjęciem informacji /uczestniczy 13 radnych/ 

za – 13 osób, jednogłośnie. 

 

Ad9. 

Rada Miasta przystąpiła do pkt 9 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/41/2011 

Rady Miasta Łaskarzew z dnia 30 marca 2011 r. w sprawie określenia zasad udzielania 

bonifikaty i wysokości jej stawek procentowych przy sprzedaży lokali mieszkalnych 

stanowiących własność Miasta Łaskarzew 

 

Rada Miasta przystąpiła do głosowania  /uczestniczy 13 radnych/ 

za – 13 osób, jednogłośnie 

 

Ad10. 

Rada Miasta przystąpiła do pkt 10 Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie 

zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023  oraz w sprawie zasad zwrotu 

wydatków na świadczenia w formie posiłku oraz pomocy rzeczowej w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem rządowym „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2019 – 2023. 

 

Rada Miasta przystąpiła do głosowania  /uczestniczy 13 radnych/ 

za – 13 osób, jednogłośnie. 

 

Ad10a. 

Rada Miasta przystąpiła do pkt 10a Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia technikum w 

Zespole Szkół nr 1 w Łaskarzewie  

Radna Kozikowska zapytała czy podjęcie uchwały ciągnie za sobą  konsekwencje finansowe 

dla Miasta. 

Burmistrz odpowiedziała że, Technikum jest inicjatywą pani Dyrektor szkoły Ewy Gąski i to 

ona prowadziła rozmowy z Polleną, odnośnie prowadzenia zajęć technicznych o kierunku 

elektrycznym lub informatycznym. 

Radna Kubiak dodała że istnieje zagrożenie iż w roku szkolnym 2023/2024 nie powstanie 

klasa LO ze względu na małe zainteresowanie uczniów szkołą oraz panujący niż 

demograficzny. 



 4 

 

Radny Grudzień powiedział że szkoły nie tworzy się tylko dla mieszkańców miasta 

Łaskarzew ale ogólnie, również dla uczniów z okolicznych gmin czy powiatu garwolińskiego. 

Radna Kozikowska wraz z Przewodniczącym Rady mają obawy przed dużym wkładem 

finansowym miasta w powstanie i utrzymanie technikum biorąc pod uwagę stan budżetu oraz 

liczne inwestycje jakie są i będą prowadzone w mieście. 

 

Przewodniczący Rady Miasta poddał uchwałę głosowaniu.  

 

Rada Miasta przystąpiła do głosowania /uczestniczy 13 radnych/ 

za – 13 osób, przeciw -1 osoba, wstrzymała się -1 osoba. 

 

Ad11. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności pomiędzy sesjami   tj.  

od 29.12.2022 r. do dnia 08.02.2023 r. 

Realizujemy kluczowe inwestycje dla  Miasta! 

1. Hala sportowa  – etap wyłaniania wykonawcy, planowane podpisanie umowy w lutym br. 

(ok. 20 mln zł) 

2. Kanalizacja sanitarna – Osiedle Ogrody – czerwiec 2023 (ok. 13 mln 300 tys. zł) 

3. Termomodernizacja Centrum Kultury – rozpoczęcie prac (ok 2 mln zł) 

4. Drogi – w trakcie realizacji (ok. 3 mln zł) 

 

Wartość realizowanych inwestycji  - ponad 38 mln zł!  

Prosimy o cierpliwość i wyrozumiałość w związku z utrudnieniami wynikającymi z 

prowadzonych robót. 

 

Gospodarka wod.-kan. 

1. Trwa budowa kanalizacji, 

2.  Spotkania robocze dot. budowy  kanalizacji z Inspektorem, projektantem i wykonawcą ( z 

ramienia Urzędu inwestycje koordynuje p. E. Mikusek i p. M. Kasprzak) 

3. Spotkania z Mieszkańcami – Os. Ogrody odbyło się 3 lutego br., zaś z rejonu ul. Kolejowa 

– Klonowa – Przychodnia-Andersa  oraz Chopina i Jabłońskiego – planowane na 23 lutego br. 

Odbędzie się także spotkanie z przedsiębiorcami ul. Warszawska 

Infrastruktura drogowa  

1. Inwestycję drogowe  Polski Ład + ul. Przychód I (FDS) –wykonanie i oddanie drogi 

do użytku (Przychód), ul. Jabłkowskiego i Garncarska – w trakcie realizacji 

2. Remont ul. Chopina (do szkoły) – wniosek na liście rezerwowej 

3. Powiatowa Inwestycja – ul. Garwolińska – trwają prace, wkrótce rozpoczną się w 

rejonie ul. Rynek Duży, prosimy o stosowanie się do znaków drogowych i zmiany organizacji 

ruchu 

 

Gospodarka mieszkaniowa 

1. Postępowanie w sprawie sprzedaży lokali Alejowa 14 – w trakcie         

        

Sport, Infrastruktura sportowa 

1. Nowa hala sportowa – po Sesji RM i zwiększeniu środków – wyłonienie wykonawcy 

inwestycji 

2. Udział w otwarciu hali pneumatycznej w Miętnem 

3. Konkurs na kulturę fizyczną i sport – umowa z ŁKS Promnik (110 tys. zł) i CIA Łaskarzew 

(10 tys. zł) 

 

Działalność kulturalna i promocja Miasta 

 1. Orszak Trzech Króli - podziękowanie dla organizatorów 
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 2. Obchody 160. Rocznicy wybuch powstania styczniowego  –  podziękowanie dla 

organizatorów 

 3. „Ferie w Mieście 2023” – podziękowanie za przygotowanie oferty zwłaszcza dla ZS Nr 2. 

Zachęcam do udziału m. in. w balu karnawałowym organizowanym przez DPT Bajka i w 

spotkaniu historycznym przy pączku i kawie 16 lutego br. 

 4. Spotkanie z Mazowieckim Konserwatorem Zabytków  w Siedlcach, praca nad Gminną 

Ewidencją Zabytków, przygotowywanie wniosku do  programu Polski Ład – Zabytki 

(Letnisko) 

 5. Przygotowanie do Dni Miasta – 19-20 sierpnia br. 

 

 

 

Oświata 

 

1. Aktualizowanie wniosku do Urzędu Marszałkowskiego dot. Remontu Dachu ZS Nr 2 – 

czekamy na wyniki 

2. Spotkania robocze z Dyrektorami placówek ( mn. innymi dot. Maluch +), udział w 

spotkaniach z okazji Dni  Babci i Dziadka w ZS Nr 2. 

   3.  Trwają przygotowania do utworzenia żłobka – Klubu Dziecięcego (dla dzieci od 1 r.ż.) – 

prawdopodobnie 2 filie. Udział w konferencji  w Siedlcach dot. programu Maluch+ 

 4. Otwarcie toru sprawnościowego przy ZS Nr 1 

 

Bezpieczeństwo i ochrona środowiska 

        1. Rozpoczęcie termomodernizacji Centrum Kultury – podpisanie umowy z wykonawcą 

firma URB BUDEX Kamil Malinowski, wizyta robocza Marszałek Ewy Orzełowskiej, 

oddanie do użytku zmodernizowanych pomieszczeń magazynowych  -  „Mazowieckie 

Strażnice OSP-2022”.  

Termomodernizacja -  prokuratura odmówiła wszczęcia postępowania w sprawie złożonej 

przez mieszkańca. 

2. Organizowanie sprzedaży i dystrybucji  węgla – na bieżąco (wniosków 358, wpłat  194) 

3. Udział  w obradach Zarządu Gminy i Miasta OSP 

         4. Odprawa roczna w KPP Garwolin. Nowy Kierownik Posterunku Policji w 

Łaskarzewie 

         5. Treningi radiowe – obrona cywilna 

 

 

Urząd Miasta 

1. Bieżące spotkania i rozmowy z mieszkańcami, robocze spotkanie z RM 

2. Organizowanie wsparcia dla uchodźców z Ukrainy – obecnie w zasobach  miasta 

przebywa 20 osób 

3. Udział w spotkaniu z Seniorami z Klubu Senior+ oraz  z Kołem Emerytów i 

Rencistów, w tym zabawa karnawałowa. 

4. Spotkanie z Organizacjami Pozarządowymi dot. m. in. organizacji 605. Rocznicy 

nadania praw miejskich 

5. Udział w komisjach i sesjach Rady Miasta 

6. Spotkanie z Dyrektorem  WFOŚiGW Markiem Ryszką wraz z p. Skarbnik 

7. Udział w konferencji w Starostwie Powiatowym 

8. Spotkanie noworoczne w Hotelu Miętne 

9. Otwarcie Pracowni Rezonansu Magnetycznego w Szpitalu Powiatowym w Garwolinie 

10. Udział w spotkaniu z Ministrem Edukacji w miejscowości Dęby Wielkie 

11. Spotkanie noworoczne w Izdebnie 

12. Spotkania z dziećmi i młodzieżą placówek oświatowych w Mieście. 
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13. Rozpoczęły się prace pielęgnacyjne dot. terenów zielonych (przycinanie gałęzi) 

14. Prace gospodarcze: naprawa nawierzchni ul. Piaskowa, remont wiaty przystankowej 

ul. Warszawska. 

 

Radna Kozikowska wraz z Radnym Dudkiem poruszyli kwestię objazdu remontowanego 

odcinka ul. Kościuszki, przez co na ul. klonowej gdzie prowadzi objazd jest problem z 

przejechaniem, ponieważ jest bardzo ciasno. 

Radna Kozikowska skierowała do Burmistrz pytanie dotyczące sprzedaży nieruchomości przy 

ul. Alejowej 14 t.j. mieszkań socjalnych i czy w zamian za sprzedaż nieruchomości będą 

jakieś inne lokale socjalne zastępcze? 

Burmistrz odpowiedziała że, tak planowane jest zbycie nieruchomości ale nie będzie 

utworzonych innych lokali zastępczych.  

Radny Dudek dodał że towarzystwo historyczne działające na terenie Miasta Łaskarzew jest 

przeciwne sprzedaży nieruchomości ponieważ jest to budynek o wartości historycznej dla 

miasta. 

 

Przewodniczący Rady Miasta zapytał o szykowany wniosek o dofinansowanie z Polskiego 

ładu na remont obiektów zabytkowych czy dofinansowanie jest w 100% bo jeżeli nie to czy 

warto inwestować środki w stare budynki czy nie lepiej byłoby przeznaczyć te pieniądze na 

drogi?. 

Burmistrz odpowiedziała iż dofinansowanie w ramach programu jest w wysokości 98% oraz 

ze wniosek będziemy składali a jak otrzymamy środki to wtedy będziemy zastanawiali się nad 

słusznością wydania środków z budżetu. 

 

 

Ad12. 

Rada Miasta przystąpiła do pkt 12 Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miasta z 

działalności pomiędzy sesjami. 

 

Podpisywanie pism i uchwał 

Udział w komisjach RM 

Praca z biurem Rady 

Spotkania z p. Burmistrz 

Spotkania robocze z mieszkańcami. 

 

 

Ad13. 

Rada Miasta przystąpiła do pkt 13 Sprawy różne.   

• Przewodniczący RM- dlaczego w miasto poszedł przekaz o tym ze dostaliśmy 

dofinansowanie na remont ul. Andersa w Łaskarzewie. Burmistrz Wyjaśniła iż 

wniosek został pozytywnie za opiniowany i znaleźliśmy się na liście przekazanej do 

rekomendacji ale niestety w PROW –ie zabrakło środków więc czekamy może jeszcze 

będą dodatkowe pule i Miasto Łaskarzew również otrzyma środki.  

• Przewodniczący RM wnioskuje o reaktywację klubu Bajka dla młodzieży, kiedyś klub 

tętnił życiem, teraz po za prowadzonymi zajęciami nie funkcjonuje dodał iż wnioskuje 

o przesuniecie 10 tyś z funkcjonowania DPT Bajka na  Klub Taekwondo aby sekcja 

rozwijała się dalej ponieważ zdobywa wiele nagród na poziomie krajowym.  

Burmistrz poprosiła o oficjalny wniosek na komisjach ponieważ nie wiedziała o tym 

iż społeczeństwo chce powrotu Klubu Bajka i zapytała również jaki miałby mieć 

charakter ten klub. 

• Radny Głowacki zawnioskował o utwardzenie łącznika ulic Wolskiej z 11 listopada. 
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• Radny Paziewski zapytał czy jest jakaś ogólna stawka podłączenia kanalizacji. 

Burmistrz powiedziała że na spotkaniach z mieszkańcami są omawiane te kwestie i 

ogólna kwota przyjęta dla mieszkańców którzy w ramach realizacji budowanej 

kanalizacji będą chcieli się przyłączyć jest 3 tyś. zł. 

• Mieszkaniec D. M. zabrał głos zapytał się o termin możliwego podłączenia się do 

wodociągu na ul. Przychów. Burmistrz odpowiedziała że teraz wszystko zależy od 

Gminy Wiejskiej Łaskarzew, która realizuje inwestycję i od decyzji związku gmin w 

Węgrowie do którego należą. II odcinek drogi na ul. Przychód kiedy będzie robiony?. 

Pani Burmistrz prosi uzbroić się w cierpliwość przed chwilą został otwarty I odcinek a 

w centrum miasta mamy jeszcze wiele ulic do utwardzenia. Mieszkaniec pyta o 

oświetlenie kiedy zostaną przesunięte latarnie do istniejącej nowej drogi?. Burmistrz 

prosi aby się dowiadywać w sprawie na bieżąco.  

• Radny Głowacki poruszył kwestie działek, które należą do miasta i są wskazane w 

planie zagospodarowania przestrzennego jako przemysłowe, czy zrobiona została 

aktualizacja wyceny i czy dojazd do działek jest bezpośredni, czy można starać się o 

dofinansowanie do uzbrojenia działek . Działki leżą odłogiem od lat są porośnięte 

roślinnością. Kiedyś była zrobiona droga ul. Księżycowa, dojazdowa do tych działek. 

Burmistrz odpowiedziała że prosi o konkretne wytyczne co Urząd Miasta ma 

przygotować i aby na kolejnej komisji był obecny P. Marcin Kasprzak – pracownik 

UM. 

• Głos został udzielony mieszkańcowi W. L., który w swojej wypowiedzi zawarł wiele 

wątków dotyczących funkcjonowania Rady Miasta, czy P. Burmistrz zadeklaruje że 

przyjmie dofinansowanie na Halę, które zorganizuje Komitet Wspierający Budowę 

Hali Sportowej?. Burmistrz odpowiedziała twierdzące że jak najbardziej. Kto wygrał 

przetarg w prowadzonym postępowaniu na halę sportową. Pani Burmistrz powiedziała 

że nazwy firmy nie pamięta ale jest to do sprawdzenia na stronie internetowej gdzie 

publikowane jest postepowanie z załącznikami, kto jest Inspektorem nadzoru, kto 

zorganizował spotkanie z mieszkańcami dot. nowotworzonej Strategii Rozwoju 

Miasta Łaskarzew, czy to prawda ze będzie kosztowała 14 tyś. zł.  jak by miasto 

zatrudniło technika budowlanego to by oszczędziło na nadzorach. Ogólnie stwierdził 

iż miasto jest źle zarządzane, budżet nieprawidłowo wydatkowany. 

 

Ad14. 

Rada Miasta przystąpiła do pkt 14 Zamknięcie obrad.  

 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad L oraz drobne problemy techniczne z transmisją  

sesji Rady Miasta, Przewodniczący podziękował wszystkim i zamknął obrady.   

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

       Przewodniczący Rady Miasta 

 

                           Leszek Bożek 

 

 

 

 

LISTA GOŚCI ZAPROSZONYCH  

Radny Powiatu Garwolińskiego - J.Tomala,  

Wicestarosta Powiatu - M.Ziędalski,  

Przewodniczący Rady Powiatu - W.Trzaskowski 

Dyrektor ZS nr1 – Ewa Gąska 
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Dyrektor ZS nr2 – Monika Krawczyk 

Kierownik DPT „Bajka” – Monika Walenda 

Kierownik Biblioteki Miejskiej – Elżbieta Paśnicka 

Kierownik MOPS w Łaskarzewie – Anna Tobiasz 

Prezes OSP w Łaskarzewie – Piotr Korycki 

Prezes Koła Polskiego Związku Wędkarskiego – Dariusz Paszkowski 

Prezes Klubu Sportowego ŁKS „Promnik” – Sebastian Kornacki 

p.o.Kierownik SPZOZ w Łaskarzewie – Józef Tomala 

Kierownik Posterunku Policji w Łaskarzewie – Michał Sujka 

Media /Tygodnik Siedlecki, Echo Podlasia,, Życie Siedleckie,, Twój Głos, Wirtualny 

Garwolin 

 

 

Protokołowała: K. Sosnówka 
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